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Sve više zaraženih korona virusom

U Turiji održana 37.Kobasicijada

Medicinska laboratorija 21460 Vrbas, Save Kovačevića 81,
tel: 021/701-702, www.medlab.rs

Subvencije smanjene na 4000 dinara po hektaru

Paorima manje 
novca za setvu

Novi uslovi nisu
sprečili tradiciju Kvalitetna voda za piće

Do kraja godine u Kucuri  i Savinom Selu

JKP “Komunalac” Vrbas-nove cene usluga

Komunalne usluge 
skuplje za 10 posto

• Broj građana zaraženih korona virusom u Vrbasu i okolnim mestima sve je veći. Iako 
je broj vakcinisanih građana opštine Vrbas oko 8.000, broj zaraženih je u porastu. Nismo 
mogli doći do podatka o broju umrlih od korone u okruženju. Nadležni apeluju da se što 
više pridržavamo svih mera i da posle vakcinacije nema opuštanja do daljnjeg.  

Kultura
nedostaje
svima

• “Mnogi kulturni 
programi koje nije bilo 
moguće održati zbog 
epidemije, nedostajali 
građanima“, kaže Bojan 
Periz, direktor KC Vrbas.
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Srbobran - Izložba povodom Dana žena

Ona je ljubav
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Ključno je podizanje 
industrijske zone

Saradnja Vrbasa sa Fondom «Evropski poslovi»
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Iako preko TV pratimo 
kako stižu razni novci, pre 
svega, pomoći od države u 
vreme pandemije, kao i činje-
nicu da rastu penzije, istovre-
meno nekako čini se iza leđa, 
prolaze neka razna, tobož sit-
na poskupljenja.

Ta nazovi mala poskuplje-
nja krenula su baš od te iste 
TV, koja je našla da poveća  i 
ove godine pretplatu, pa se tu 
nadovezala struja, pa sa stru-
je poskupljenje skočilo na ko-
munalne usluge, barem kada 
je Vrbas u pitanju.

Da ne zaboravimo i na ona 
redovna poskupljenja koja se 
tiču duvana, jeste da ne mo-
ramo svi da pušimo,ali eto 
moramo da jedemo. 

Tek kada je hrana u pitanju 
beleže se razni nazovimo ih 

„slalomski i veleslalomski sko-
kovi“, rasta cena, a trgovci su 
pravi stručnjaci za te vešte ra-
bote, pa se onda priča da je 
sve to od marže.

Kupcu je svejedno i ne mora 
da zna šta je marža, kao što 
ne mora da zna da svaki skok 
pa i najmanji električne ener-
gije, koja je ovde inače najjef-
tinija, što onome ko plaća veći 
račun, ne znači ništa kao po-
datak, jer mora da se ugra-
di struja u cene, pa eto baš 

i u hranu,ali i u druge vrste 
usluga. Kada se ode u super-
market vidi se to nivelisanje 
cena, samo kada se pogleda 
cena ulja koja je od posled-
nje setve suncokreta daleko 
otišla naviše. Paori kažu da 
je njihova otkupna cena bila 
nikakva, što kao činjenica ne 
umanjuje rast cena ovog ar-
tikla. Porasle su cene i dru-
gih prehrambenih proizvo-
da, koji su jednako osnovni za 
ishranu, kao ulje. I taman  se 
poveća minimalac, pa se po-
veća penzija, nekome možda i 
plata,a onda sve to pojedu ova 
jel „sitno-mala“ poskupljenja, 
kako ih neki nazivaju.

I za džaba plaćamo najjef-
tiniju struju u  Evropi, kada 
su nam cene hrane više nego 
evropske, a primanja ne mo-
žemo da upoređujemo sa 
evropskim. I niko nije neop-
hodan da pojašnjava taj naš 
ekonomski standarad, uvek 
je to najjednostavnije kada 
se pogleda u novčanik, koji 
nekako uvek izgleda  tanak 
i stalno zvecka na sitno, ili 
zvrji  prazan. I nije na kra-
ju da smo baš gladni, mada 
bude i toga, ali ipak kao veči-
ti rebus ostaje to pitanje kako 
i može li se nekako  već jed-
nom „ugojiti“ naš novčanik?

Novčanici sve tanji

Vrbas za razliku od okolnih 
mesta Bačke, poodavno nije 
imao nijednu agenciju za ne-
kretnine. Kao što nam je po-
znato kada su ti poslovi u pi-
tanju, prodaja i kupovina sta-
nova i kuća u našem gradu, 
izgleda uglavnom se odvija 
preko oglasa zalepljenih na 
stablima drveća, na kućama 
ili izlozima radnji.

Za to više nema potrebe, jer 
postoji licencirana agencija, a 
neki od naših sugrađana zna-
ju već da kažu i nagalas, „e 
nek i mi imamo ovako ne-
što“, prolazeći pored poslov-
nog prostora Genus- agencije 
za nekretnine, koja se nalazi 
u ulici Maršala Tita, odmah  
tu posle vrbaske mlekare.

Naša mlada sugrađanka 
Dunja Brakočević, rešila je 
da krene od početka, onako 
kako to nalažu poslovi veza-
ni za  ovu službu,kao i zako-
ni. Osim što je završila fakul-
tet, obezbedila je licencu za 
ovaj posao.

Uradila je i biznis plan proš-
le godine i uspela da dođe, na 
osnovu kvalitetno urađenog 
plana i do subvencije države, 
zapravo Pokrajine i otisnula 

se u preduzetničke vode. „Sve 
usluge za prodaju i kupovinu 
nekretnina obavljamo po za-
konu, preko notara se kon-
troliše dokumentacija o tome 
da li je ili ne, neka nekretni-
na pod hipotekom,a ima-
mo i advokata sa kojim stal-
no sarađujemo, koji je potre-
ban prilikom sklapanja ugo-
vora kod kupovine ili prodaje, 
kako bi  svi ti poslovi bili ura-
đeni u skladu sa zakonom“, 
kaže Dunja.

Dodajući da trenutno ima u 
ponudi sasvim dovoljan broj 
nekretnina koje su na raspo-
laganju zainteresovanima, 
pre svega, kupcima. Kaže da 
se kvadrat stana u zgradi sta-
rije gradnje u Vrbasu trenut-
no kreće od od 400 do 600 
evra, a nove gradnje od 700 
do 850 evra, dok se prodaja 
starijih kuća kreće u rasponu 
od 20 do 25 hiljada evra,a no-
vijih od 50 hiljada pa naviše.
“Agenciji smo dali naziv Ge-

nus, što znači porodica, u na-
meri da to jednog dana  bude 
pravi porodični biznis, koji 
imamo nameru da širimo“, 
priča Dunja.
Agencija Genus, koja će ove 

godine u avgustu navršiti go-
dinu postojanja, zapravo je 
otvorena  u vreme pandemije, 
koja očigledno nije bila pre-
preka u razvijanju ovog po-
sla. Ima i svoj sajt, dakle ima 
je na društvenim mrežama 
i kako to danas priliči mla-
dima, okrenuta je ka digital-
nom marketingu.Inače, kako 
saznajemo, provizija za obav-
ljanje posredovanja kod ku-
povine i prodaje nekrtenina 
po zakonu se kreće od 2 do 
4 posto.

Konkretno u Genusu je ona 
svega dva posto, što je još jed-
na razlog više, da oni koji su 
zainteresovani da kupe, od-
nosno prodaju nekretninu 
upravo dođu ovde i dobiju 
istinite i prave informacije 
iz prve ruke.

Živimo u 21. veku pa je val-
jda logično da se oslobodimo 
lepljenja raznih oglasa koje 
kuda u gradu i da verujemo 
više nadležnim i postojećim 
institucijama u kojima za to 
rade školovani i stručni ljudi, 
kao i da se oslobodimo stra-
ha i nepoverenja, od agenata 
za nekretnine.

Redakcijski komentar

Jedina agencija
sa licencom

„Genus“- nova Agencija za nekretnine u Vrbasu

• Mlada Dunja Brakočević, ekonomista po struci, je jedini vlasnik licen-
cirane agencije za nekretnine u Vrbasu, koja je počela sa radom prošle go-
dine u avgustu. “U ovom poslu najvažnije je povezati kupce i prodavce, 
doći do investitora“, kaže vlasnica.
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Akcija pošumljavanja u Kuli
• Javno vodoprivredno preduzeće „Vode Vojvodine“  počelo je veliku ak-
ciju pošumljavanja u Кuli. U okviru akcije će na oko 80 hektara biti zasa-
đeno više od 170 hiljada sadnica bagrema, topole i vrbe. 

• Direktor Fonda “Evropski poslovi” AP Vojvodi-
ne, Aleksandar Simurdić, razgovarao je  sa pred-
sednikom opštine Vrbas, Predragom Rojevićem. 
Tema je bila podrška osmišljavanju projekata i nji-
hova realizacija u cilju poboljšanja kvaliteta živo-
ta naših sugrađana.

U Akciju pošumljavanja su 
se uz zaposlene u „Vodama 
Vojvodine“ uključili i članovi 
pčelarskih društava iz kulske 
opštine, potpomognuti gra-
đanima Кule, kao i članovi-
ma Ekološkog pokreta iz Vr-
basa i na potezu od takozva-
nog drvenog mosta na oba-
li Velikog Bačkog kanala ka 
Vrbasu zasadili oko 5 hilja-
da sadnica mladog bagrema. 
Početku akcije pošumljavanja 
prisustvovao je i Srđan Кru-
žević, vršilac dužnosti direk-
tora Javnog vodoprivrednog 
preduzeća „Vode Vojvodine“, 
koji je najavio još sličnih ak-
cija. Кružević je istakao da su 

u dogovoru sa čelnim ljudi-
ma loklane samouprave do-
govorena nova ulaganja na 
teritoriji opštine Кula. -Ono 
što je važno je da uložimo u 
najstariju prevodnicu u Po-
krajini, koja datira još iz 1802. 
godine, a poslednji put je u 
nju uloženo davne ’79. godine 
prošlog veka. Radi se, narav-
no, o prevodnici Mali Stapar 
i tamo će „Vode Vojvodine“ 
uložiti 65 miliona dinara, re-
kao je Кružević. Akciju po-
šumljavanja svesrdno je po-
držala i opština Кula, a o sa-
mom značaju ovakvih akcija 
ne treba trošiti reči – rekao je 
predsednik opštine Кula Da-

mjan Miljanić. -Veoma nam 
je značajno što će Кanal po-
stati centralno mesto nase-
ljenih mesta Кula, Crvenka i 
Mali Stapar, a posebno sam 
zadovoljan što su se uključi-
la udruženja iz Кule i Sivca 
u ovu akciju, jer je dobra sa-
radnja lokalne samouprave, 
javnog preduzeća i nevladi-
nog sektora garancija uspe-
ha, rekao je Miljanić. Akciju 
pošumljanjava pomogli su i 
članovi pčelarskih društava 
iz Sivca i Кule, među njima 
i poznati kulski pčelar Stje-
pan Braca Lončarić. Lonča-
rić je istakao da je veliki zna-
čaj sadnje bagrema.

Opštinama Vrbas, Kula i Srbobran pripalo po 20.000 evra

Za realizaciju projekata 
osmišljenih kroz ovu sarad-
nju, podrška će se potražiti u 
fondovima Evropske unije ili 
kroz bilateralnu saradnju sa 
vladama i institucijama po-
jedinačnih država.

Mapiranjem oblasti i for-
mulisanjem eventualnih pro-
blema i potreba, organizova-
njem edukacija zaposlenih i 
pokretanjem zajedničkih ide-
ja i projekata, lakše i uspešni-
je će se realizovati planirana 
saradnja, rečeno je na sastan-
ku.”Fond ‘Evropski poslovi’ 
započeo je nedavno sa obi-
laskom lokalnih samouprava 

u Vojvodini s ciljem pripre-
me za učešće u novom sed-
mogodišnjem programskom 
budžetskom okviru Evropske 
unije za period 2021 - 2027. 
godine.

Inicirali smo pet sektorskih 
grupa unutar programa rada 
Fonda Evropski poslovi; to su 
zelena agenda koja podrazu-
meva obnovljive izvore ener-
gije i energetsku efikasnost, 
zatim zdravstvo, obrazovanje, 
privreda sa poljoprivredom 
sa akcentom na proizvodnju 
hrane, i na kraju grupa koja 
se odnosi na kulturu.

Radi se o pet tematskih ce-
lina koje svoje uporište imaju 
u performansama novog sed-
mogodišnjeg budžeta Evrop-
ske unije, sa željom da uradi-
mo mapiranje stanja resursa i 
potencijala u 45 opština Voj-
vodine, s ciljem što efikasni-
je pripreme za pristup ekster-
nim izvorima finansiranja. 

Radićemo i na institucional-
nom jačanju administrativ-
nih kapaciteta jedinica lokal-
ne samouprave i pokrajinske 
administracije, kako bi što 
pripremljeniji dočekali na-
rednu godinu kada očekuje-
mo veći broj poziva u okviru 
evropskih poziva i fondova.

Paralelno, dosta toga stoji 
na raspolaganju i bilateral-
no, i to je još jedan širok pro-
stor za saradnju”, rekao je Si-
murdić.

Potencijale opštine Vrbas 
u raznim oblastima, njene 
prednosti, dosadašnje rezul-
tate rada, pokrenute projekte 

i razna iskustva stečena kroz 
njihovu realizaciju, Simurdi-
ću i njegovim saradnicama 
predstavili su Predrag Roje-
vić, predsednik opštine Vr-
bas, i Milan Glušac, zame-
nik predsednika.
“Ova poseta i razgovori 
koje smo sa čelnicima Fon-
da ‘Evropski poslovi’ vodi-
li, veoma je bitna za opštinu 
Vrbas.

Već u prvom susretu iden-
tifikovali smo da je za našu 
lokalnu samoupravu ključ-
no u ovom trenutku definisa-
ti i podići industrijsku zonu. 
Plan je pripremiti projek-
tno-tehničku dokumentaci-
ju, precizirati potrebe i potra-
žiti podršku za njeno formi-
ranje”, rekao je Rojević i na-
javio intenziviranje saradnje 
sa Fondom “Evropski poslo-
vi” AP Vojvodine.

Ključno je podizanje 
industrijske zone

Izbor je na građanima

Opštinama Vrbas, Kula i Sr-
bovran  pripalo je po 20.000 
evra na takmičenju opština 
i gradova koje se odvijalo u 
sklopu nagradne igre “Uzmi 

račun i pobedi 2020”.
U zvaničnom izveštaju se 

navodi se da je opština Vr-
bas u kategoriji srednjih op-
ština osvojila treće mesto po-

slavši 26,5 računa/slipova po 
stanovniku, ponderisano ku-
povnom moći.

Na ovaj način opštini Vr-
bas pripalo je 20.000 evra za 
opremanje i obnovu škola, 
bolnica, trgova, vrtića i dru-
gih objekata i prostora od jav-
nog značaja, po izboru gra-
đana.

Pravo učešća u takmičenju 
imali si svi gradovi, gradske 
opštine i opštine na teritoriji 
Republike Srbije, i bile su po-
deljene prema broju stanov-
nika u tri takmičarske grupe 

– male, srednje i velike.
U svakoj od takmičarskih 

kategorija izabrane su po tri 
opštine (ukupno devet) koje 
su nagrađene sa ukupnim 
fondom od 180.000 evra

Saradnja Vrbasa sa Fondom “Evropski 
poslovi” AP Vojvodine
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•Pokrajinski sekretarijat za poljoprivredu, vodoprivredu i šumarstvo iz-
dvojio je 179 miliona dinara za finansiranje obavljanja savetodavnih i pro-
gnozno-izveštajnih poslova u zaštiti bilja na teritoriji AP Vojvodine u 2021. 
godini. 

Paorima manje novca za setvu
Subvencije smanjene na 4.000 dinara po hektaru

Mada je do prolećne se-
tve ostalo malo više od me-
sec dana, poljoprivrednici su 
uglavnom već kupili sve po-
trebno da bi posao obavili va-
ljano i zato sa nestrpljenjem 
iščekuju novac koji država 
daje kao podsticaj za biljnu 
proizvodnju - 4.000 dina-

ra po hektaru za najviše 20 
hektara zemlje. Svim poljo-
privrednicima koji su godi-
nu dana ranije dobili osnov-
ne podsticaje po hektaru no-
vac će biti automatski ispla-
ćen na račun, bez podnoše-
nja zahteva od 10, marta,sa-
opštilo je Ministarstvo poljo-

privrede. Međutim, regres za 
gorivo koji su paori prima-
li prošle i pretprošle godine 
neće dobiti ,a to je 1.200 dina-
ra po hektaru za dizel gorivo. 
Država je regresirala, pod-
sećamo, sa 20 dinara po li-
tru 60 litara dizela za najvi-
še 20 hektara oranica. Zašto 
su zemljoradnici uskraćeni za 
ovaj novac u ministarstvu na-
vode da je to zbog cene nafte, 
koja je sada snižena, pa je pri-
vremena mera pomoći drža-
ve po hektaru, koja se sprovo-
dila dve godine, stavljena van 
snage. Nadležne institucije će 
pratiti kretanje cene nafte na 
tržištu i u slučaju naglog ra-
ste, reagovati, navode u Mini-
starstvu poljoprivrede. 

Pregledom izmrzlih parce-
la ustanovili smo da je stra-
dala lisna masa, a da su ko-
ren i izdanci zdravi tako da 
će se usevi oporaviti. Da bi 
na neki način pomogli use-
vima da se što pre oporave 
potrebno je uraditi prihranu, 
po mogućnosti AN-om. Ka-
snije ukoliko bude potrebe 
tretirati useve nekim od fun-
gicida, samo ako lisna masa 
usled vlage počne da truli. Od 
redovnih poslova u toku je 
prihrana ozimih useva pše-
nice i ječma. Takođe je u toku 
đubrenje azotom parcela na 
kojima će se sejati jari use-
vi ječma i drugih useva, le-
guminoza, pošto je sada vre-
me za setvu tih useva. Pojedi-
ni proizvođači su počeli đu-
brenje i  predsetvenu pripre-
mu na parcelama za setvu še-
ćerne repe. Osim ovih poslo-
va počelo je i zatvaranje braz-
da jer u poslednjih 10 dana 

nije bilo padavina. U voćar-
stvu je uglavnom završeno ili 
je pri kraju orezivanje, čišće-
nje voćnjaka kao i rano pla-
vo prskanje. Voćari koji nisu 
uradili zimsko tretiranje voća 
potrebno je da obavezno ura-
de zaštitu fungicidima, a i in-
sekticidima. Proizvođači  ra-
sada i povrća u plastenicima 
sada imaju puno posla, de-
zinfekcija supstrata i celih 
objekata, zamena ili dopu-
na novim supstratom, setva 
pojedinih biljaka za rasad i 
drugi važni poslovi. Svi proi-
zvođači koji imaju ozime use-
ve kao i mlade zasade obave-
zno treba da pregledaju par-
cele na prisustvo poljskih glo-
dara. Brojnost ovih štetočina 
i dalje raste ( topla zima ) pa 
je na pojedinim parcelama 
došlo do značajnog naruša-
vanja sklopova.

                                                                                                                                                      
    Dip.ing.Katarina Radonić

Podržava rad savetodavne 
službe u Vrbasu

Potrebna prihrana usevima
• Poslednji mraz od -10 C° ostavio je značajna iz-
mrzavanja lisne mase na ječmu i pšenici. Izmrza-
vanje se uočilo nekoliko dana posle mraza u obli-
ku potpunog, ili delimičnog žutila useva.

• Iz Ministarstva poljoprivrede je saopšteno da će isplate po toj osnovi po-
četi već od 10. marta, pošto je za tu namenu Ministarstvo obezbedilo 7,5 
milijardi dinara.

Saveti PSSS Vrbas

Pokrajinski sekretarijat za poljoprivredu

Deo sredstava usmeren je i u 
službu u Vrbasu. Bespovrat-
na sredstva dobilo je 12 poljo-
privrednih stručnih službi, i 
to za realizaciju aktivnosti iz 
programa zaštite, uređenja i 
korišćenja poljoprivrednog 
zemljišta, te podrške u spro-
vođenju poljoprivredne po-
litike i politike ruralnog ra-
zvoja. “Poljoprivredne struč-
ne službe imaju apsolutnu po-

dršku Pokrajinskog sekretari-
jata za poljoprivredu. Zajed-
ničkim radom i zajedničkim 
donošenjem odluka unapre-
dićemo našu saradnju. Cilj 
resornog sekretarijata je da 
sa poljoprivrednim proizvo-
đačima, lokalnim samoupra-
vama i drugim korisnicima 
sredstava, kreira konkurse 
koji će podržati njihove naj-
važnije projekte i programe”, 

rekao je prilikom uručivanja 
ugovora Pokrajinski sekre-
tar za poljoprivredu, vodopri-
vredu i šumarstvo Čedomir 
Božić. Na javnom pozivu, uz 
Vrbas, podržane su aktivno-
sti poljoprivrednih stručnih 
službi iz Novog Sada, Vršca, 
Bačke Topole, Rume, Sombo-
ra, Pančeva, Subotice, Zrenja-
nina, Кikinde, Sremske Mi-
trovice i Sente.

Novac od države za 1,4 
miliona radnika

Predviđeno je da država 
isplati polovinu minimalne 
zarade, što je oko 16.000 di-
nara, tokom tri meseca, apri-
la, maja i juna, ali za svaku od 
isplata je potrebno se prijavi-
ti. Isplata polovine minimal-
ca važi za sve, od mikro do 
velikih preduzeća, a prema 
izjavi ministra finansija Sini-
še Malog za ovo je namenje-
no 69,8 milijardi dinara od 
ukupno 249,4 milijarde di-
nara koliko će iznositi uku-
pna ovogodišnja pomoć uk-
ljučujući i isplate 60 evra pu-
noletnim građanima i pomoć 
penzionerima, kao i prošire-
nje garantne šeme za milijar-
du evra. Prijava za prvi mesec 

traje do kraja marta, a novac 
bi trebalo da bude isplaćen 
8. aprila na posebne namen-
ske račune sa kojih će firme 
prosleđivati sredstva zaposle-
nima.Kao i za prethodne pa-
kete pomoći i za korišćenje 
ovog postoje uslovi. Prvi je 
da tri meseca nakon posled-
nje uplate firme ne mogu da 
otpuste više od 10 odsto za-
poslenih, ne računajući zapo-
slene na određeno. U slučaju 
firme koja primi pomoć sva 
tri meseca, to znači da ne sme 
da otpusti zaposlene do kraja 
septembra. Drugi uslov je da 
preduzeća koja prime pomoć 
ne mogu do kraja godine da 
isplaćuju dividende.

• Poslednjih dana februara je preko sajta e-po-
rezi počela prijava preduzeća za isplatu polovi-
ne minimalne zarade od strane države za mart u 
okviru novog kovid paketa mera pomoći privredi.
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Udruženje za pomoć men-
talno nedovoljno razvijenim 
osobama “Biser“, uz podršku 
Javnog komunalnog preduze-
ća „Graditelj“ i opštine Srbo-
bran, pokrenulo je široku ak-
ciju prikupljanja PET otpada. 
Prema rečima Slađane Кova-
čević, članice i aktivistkinje 
Udruženja za pomoć men-
talno nedovoljno razvijenim 
osobama „Biser“, ova akcija je 
nastavak dugogodišnje prak-
se koja se neguje u Udruženju 

„Biser“, ali sada na višem ni-
vou jer se u nju uključuju lo-
kalna samouprava i sami gra-
đani.  „Naša pretežna delat-
nost jeste briga o deci, ali smo 

registrovani i kao Udruže-
nje koje se bavi prikupljanjem 
neopasnog otpada, gde spada 
i PET ambalaža. Time se ba-
vimo već pet godina i imamo 
odličnu saradnju sa pojedi-
nim sugrađanima koji samo-
stalno prikupljaju ambalažu i 

s vremena na vreme nas pozi-
vaju da dođemo i preuzmemo 
određene količine. Ovog puta 
nam je JКP ‘Graditelj’ ustu-
pio kontejner za te namene, 
koji će svakog dana biti na 
drugoj lokaciji.

Udružena akcija u Srbobranu
Počela akcija „Recikliraj i doniraj“
• Na teritoriji cele opštine građani imaju priliku da odlaganjem PET am-
balaže u posebno za ovu namenu postavljene kontejnere, pomognu „Bise-
ru“ da nakon slanja otpada na reciklažu, prikupi dodatna novčana sred-
stva za rad Udruženja.

•„Uspeli smo da očuvamo tradiciju da po 37. put 
napravimo najdužu kobasicu na svetu, Giniso-
vu kobasicu, koja će biti podeljena u humanitar-
ne svrhe. Кobasica će ići na preko dvadeset adre-
sa širom Vojvodine“, rekao je Radivoj Debeljački, 
predsednik opštine Srbobran, svečano otvarajući 
ovogodišnju Кobasicijadu. 

U Turiji održana 37. Кobasicijada, uz 
poštovanje epidemioloških mera

Ove godine na dan 27. fe-
bruara Turija je izgledala 
drugačije, nego pre svih tri-
deset i kusur godina, kada je 
Кobasicijada, tradicionalna 
manifestacija meštana ovog 
sela, okupljala na desetine hi-
ljada ljudi iz opštine, regiona, 
Vojvodine, Srbije, pa i Evrope. 
Na dan manifestacije Turija 
je decenijama bila dobar do-

maćin i organizator najbolje 
hrane na svetu, zabave, ali i 
kulturnog programa. Sve je 
promenila pandemija, ali me-
štani ne bi bili meštani Turi-
je, a da i ove godine nisu do-
zvolili da se prekine tradici-
ja i još jednom naprave ko-
basicu za Ginisa. Niko nije 
ni sumnjao da neće uspeti u 
tome, pa je  i svečana vrpca 
37. Кobasicijade bila prese-
čena 27. februra i ove godi-
ne. Predsednik Udruženja 
37. Кobasicijade-Turija,Bra-
nislav Stankov se zahvalio 
svima koji su došli, podse-
ćajući kako se sve to organi-
zovalo nekada, pre pandemije, 
uz prisustvo ogromnog broja 
ljudi. Pre nego što će svečano 

otvoriti 37. Кobasicijadu, Ra-
divoj Debeljački, predsednik 
opštine Srbobran, se zahvalio 
svojim saradnicima i organi-
zatorima, što su  zajedno us-
peli da pronađu mogućnost i 
volju da u ovim teškim uslo-
vima, zbog epidemije, obez-
bede i organizuju tradicional-
nu manifestaciju.„ Veoma mi 
je drago što ove godine ma-

nifestacija ima humanitarni 
karakter, ali ono što je naj-
važnije, da smo i pored sve-
ga očuvali tradiciju i da smo 
opet napravili najdužu koba-
sicu na svetu. Očuvali našu, 
Ginisovu kobasicu, koja će 
biti podeljena u humanitar-
ne svrhe. Poruka ovogodišnje 
Кobasicijade je da su huma-
nost i solidarnost najvažnije, 
pogotovo u ovim uslovima u 
kojima se trenutno nalazimo“, 
rekao je Debeljački. Podseća-
jući da je ovogodišnja Кoba-
sicijada drugačija nego što su 
to navikli ljudi iz ove opštine 
i ljudi iz šireg regiona, jer je 
održana uz poštovanje svih 
epidemioloških mera. 

Očuvali tradiciju
i poslali humanu poruku

Prema zamisli ekologa, po 
modelu cirkularne ekonomi-
je i uključivanjem u proces 
Javnog komunalnog predu-
zeća “Кomunalac”, trebalo bi 
stvoriti uslove za pretvara-
nje otpada u resurs. Skup je 
imao podršku lokalnih i po-
krajinskih organa vlasti i pri-
sustvovali su mu predstav-
nici opštine Vrbas i Pokra-
jinskog sekretarijata za ur-
banizam i zaštitu životne sre-
dine. Savetovanje je omogu-
ćeno kroz projekat “Zajedno 
za aktivno građansko druš-
tvo”, koji uživa podršku Vla-
de Švajcarske i okrenut je re-
šavanju konkretnih proble-
ma u zajednici.”Okupili smo 
kritičnu grupu kompetentnih 
aktera s kapacitetom realiza-
cije naše inicijative za odr-
živo rešavanje problema de-
ponija građevinskog otpada, 

koje se redom pretvaraju u 
divlja smetlišta mešanog ot-
pada. Glavni podsticaj za sa-
radnju potekao je od Sveto-
zara Živkovića, povratnika 
iz SAD, sa prebivalištem ne-
posredno pored smetlišta u 
Bačkom Dobrom Polju u ulici 
Durmitorska, uz njegovu mo-
lbu da se ne stane na čišćenju, 
već da se na neki način dugo-
ročno reši problem. Glavna 
podrška u pripremi sastanka 
stigla je od Igora Škundrića, 
direktora JКP Кomunalac Vr-
bas, koji je, kako kaže, i pored 

postojanja poslovnog intere-
sa u izvršenju i naplati posla 
čišćenja deponija od lokalne 
samouprave, shvatio primat 
javnog interesa i potrebu pro-
mene radnih obrazaci i prio-
riteta u ovom poslu, pomera-
njem prema modelima rada 
iz principa cirkularne ekono-
mije. Analizirajući problem, 
razvili smo ideju održivog re-
šenja građevinskih deponija, 
koju smo pretočili u inicija-
tivu prema nosiocima vlasti 
u lokalu, pokrajini, kao i pre-
ma poslovnim operaterima. 

Trajno rešavanje problema građevinskih deponija
Međusektorska saradnja

Utrošeno dve tone mesa za Ginisovu kobasicu

“Ovogodišnja kobasica iznosila je 2037 metara, utrošeno 
je oko dve tone mesa, dvadeset kilograma slatke paprike i  
pet kilograma ljute, po šest kilograma bibera i belog luka, 
soli 40 kilograma. Tradicionalno se držimo  našeg recep-
ta, tako da bude isti ukus, kvalitetne, jedinstvene i prepo-
znatljive turijske kobasice. Teško mi je bilo danas kada sam 
gledao prolazak kobasice selom, nekada nismo mogli pro-
ći od naroda, ali situacija je takva, mere smo poštovali, na-
dam se da će epidemija proći i da ćemo sledeću godinu do-
čekati u boljem vremenu“, rekao je Branislav Stankov, pred-
sednik Udruženja Кobasicijada – Turija.

• Sa idejom da aktivira pilot model oporavka javnog prostora koji trenut-
no zauzimaju divlje deponije, Ekološki pokret Vrbasa bio je domaćin save-
tovanja pod nazivom “Međusektorskom saradnjom do trajnog rešavanja 
problema građevinskih deponija”.

JKP Komunalac Vrbas - nove cene usluga
Komunalne usluge poskupljuju za 10 posto

Programom poslovanja JKP „Komunalac“ Vrbas planirano je povećanje cena iznošenja 
i deponovanja smeća za 10 odsto za kategoriju domaćinstva, dok za kategoriju korisni-
ka poslovnog prostora cene iznošenja i deponovanja smećaa ostaju na istom nivou. Osim 
toga promenjene su i cene komunalnih usluga upravljanje grobljima i sahranjivanja, i ove 
cene su povećane za 10 odsto. Takođe za 10 odsto povećane su i cene komunalnih usluga 
snabdevanja vodom za piće i odvođenja otpadnih voda-kanalizacija u Vrbasu i naseljenim 
mestima opštine. Ove cene važe za sve kategorije korisnika. Nove cene stupaju na snagu 
29.marta 2021.godine.
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Izložbe održavane u kontinuitetu

Svi ljubitelji likovne umet-
nosti mogli su zaključiti da je 
tokom prošle godine vrbaska 
Galerija radila  redovno. Nije 
uvek bilo zvaničnog otvara-
nja, ali su uspevali u Galeri-
ji da  obezbede  platna i slike 
raznih umetnika, značajnih 

autora,ali i gostiju sa 
strane.Galeristkinja 
kaže da nisu mnogo 
oskudevali ni u li-
kovnoj publici, jer tu 
su uvek bili oni isti i 
redovni poklonici 
umetnosti. Kao jed-
nu od interesantnijih 
izložbi dr Jelačić je iz-
dvojila onu rađenu na 
pergamentu, pod na-
zivom „Let“, autorke 
Leposave Milošević 
Sibinović i na njoj je 
bilo prezentovano 
176 radova iz 13 ze-
malja sveta. „Ta izlož-

ba je ostvarena u saradnji sa 
ambasadom Meksika, čiji su 
predstavnici bili na otvara-
nju koje je bilo zvanično i iza-
zvala je veliko interesovanje 
mladih, a bila je postavljena 
pola u prostoru,a pola na zi-
dovima“, kaže dr Jelačić. Do-

dajući da je za Galeriju zbog 
ostvarivanja buduće sarad-
nje bila važna i izložba Juli-
jane Protić, profesora sa beo-
gradske Akademije umetno-
sti - odsek vajarstvo, čak se i 
planira izložba u budućnosti, 
profesora i saradnika sa ove 
Akademije i to najverovatni-
je u maju. Bila je značajna i 
izložba skulptura sa kojom  
su otvorili proteklu godinu, 
a to je 2020 „terra“ iz Kikin-
de, gde su nastupali autori Jo-
van Blat, Igor Smiljanić i Mi-
lan Rumai. „ Bilo mi je važno 
da ovde imamo i multimedi-
ja izložbu „Mill 2nd“ iz Ame-
rike, koja je inače predstavlje-
na i na mreži tik - toku, i sve 
u svemu mi smo celu godinu 
radili,  poštujući mere. Naša 
Galerija je uvek imale nove 
izložbe i autore, kako smo i 
bili zacrtali planom za lanj-
sku godinu“, kaže dr Jelačić.

• „Uspeli smo da  završimo planirane izložbe iz prošle godine, nije bilo 
uvek zvaničnog otvaranja, ali postavke su bile tu u Galeriji. Paletu mladih 
umesto u maju smo realizovali u decembru prošle godine“, kaže dr Silvia 
Jelačić, galeristkinja.

Likovna Galerija

Objavljivani digitalizovani sadržaji
• „U skladu sa preporukama Ministarstva kulture odmah nakon pojave 
korone krenuli smo da digitalizujemo što više sadržaja i programa“, kaže 
Vesna Grgurović, rukovodilac Gradskog muzeja Vrbas.

Sadržaje su objavljivali na 
fejsbuku, instagramu,a svo-
je filmove na jutjub kanalu. 

„Mogu da kažem da sam za-
dovoljna količinom prezen-
tovanog materijala na druš-
tvenim grupama i na platfor-
mi, s obzirom na situaciju u 
kojoj smo. Onda smo radi-
li i poslove oko  konzervaci-

ja, prvo zastave dvd 
iz 1913. godine i ar-
heološkog materijala. 
Veoma važno je da su 
završeni i arheološ-
ki radovi na Šuvako-
vom salašu, kao što 
je važno da se za na-
lazište zainteresova-
la Srpska pravoslavna 
crkva iz Vrbasa u na-
meri da jednog dana 
tu izgradi manastir, 
da obnovi stubove 
oko nalazišta koji su 
nama rušeni, kao i da 
obnovi put do nala-
zišta. To je jedna do-

bra ideja jer ovo mesto i ar-
heološko nalazište je bilo ži-
vot i temelj Vrbasa“, kaže Ve-
sna Grgurović. Manifestaci-
ja „Muzeji za 10“ bila je odr-
žana uz poštovanje mera, a 
organizovane su i izložbe na 
otvorenom, za koje Grguro-
vić kaže da su bile veoma po-
sećene i dobro primljene u 

narodu.Završen je i proje-
kat objedinjavanja arheološ-
ke dokumentacije, čak je na-
pravljena aplikacija sa kojom 
može da se „šeta“ kroz slojeve 
zemlje, po godinima, nivoi-
ma, sa kojom mogu da se tra-
že razni arheološki predmeti 
i slično. To je urađeno uz po-
moć sredstava  iz republičkog 
ministarstva kulture. Prezen-
tovana je priča i izložba uz 
uključenje uživo kustoskinje 
muzeja iz Italije, koja je done-
la nova saznanja o potomci-
ma Jožefa Kiša. Pridružio joj 
se Ivica Leovac iz Sveučilišta 
u Zadru, autor izložbe „Sa-
gradiću šajku“ - Od Lakija do 
Lacija.  Opremljen je likovni 
depo uz sve potrebne stan-
darde zaštite slika. „Štampa-
li smo Godišnjak, prezento-
vali ga javnosti,odradili smo 
dva broja novina 4 i 5, odr-
žavamo kontinuitet i to je je-
dan pregled zbivanja“, kaže 
Grgurović.

Kultura nedostaje
svima

Mladi direktor, KC Vrbas, 
Bojan Periz, što god i da je 
planirao, ili imao na umu 
nove ideje na obogaćivanju ili 
proširivanju kulturnih pro-
grama to već nije bio u prili-
ci da realizuje, jer se odmah 
nakon dva meseca od njego-
vog imenovanja sve našlo u 
epidemiji korona virusa. Za 
početak, kao i svi, i kulturni 
radnici su se našli zatečeni 
vanrednom situacijom, spro-

vođenjem posebnih epidemi-
oloških mera, ali su se neka-
ko snalazili i pokušavali da 
tokom protekle i početkom 
ove godine  funkcionišu i u 
vanrednim prilikama. Periz 
kaže da je najviše posledica 
od svih redakcija koje rade 
u okviru KC, osetila film-
ska redakcija, zapravo Bio-
skop „Jugoslavija“, koji celu 
prošlu godinu nije mogao 
raditi punim,već sa svega 30 
posto kapaciteta, dok je pre 
korone uspevao da ostvaru-
je solidne prihode. „Ono što 
smo uspeli da organizujemo 
jeste Festival poezije mladih, 
ali i to je održano bez nekog 
specijalnog otvaranja, uruče-
ne su nagrade pobednicima. 
Održane su i mnoge izlož-

be u našoj Galeriji bez zva-
ničnog otvaranja, imali smo 
izložbe ispred Gradskog mu-
zeja i tako smo pokušavali da 
organizujemo brojne kultur-
ne manifestacije“, kaže Periz. 
Dodajući da mu je veoma žao 
što nisu mogli da održe tra-
dicionalnu smotru folklo-
ra, kao ni Nevenov festival  i 
brojne druge programe koja 
ova ustanova već tradicional-
no organizuje tokom godine. 

Periz smatra  i da je građani-
ma mnogo toga falilo i nedo-
stajalo od programa na koje 
su navikli, ali prosto to nije 
bilo moguće, jer su se pošto-
vale mere Vlade i opštinskog 
kriznog štaba.
“Imao sam nekih novih ide-

ja, jedna od njih je bila i for-
miranje orkestra KC, s obzi-
rom da imamo odličan Hor, 
koji takođe u ovim uslovima 
nije mogao normalno da ra-
di,vraćanje folklora na staze 
stare slave, ali sve to je na če-
kanju zbog korone. Ono što 
je možda bila prednost ove 
situacije jeste što su u Grad-
skom muzeju uspeli da ura-
de projekat digitalizacije i na 
taj način približe naše muzej-
sko blago publici,“ kaže Periz.

• „Građanima su nedostajali mnogi naši 
programi posebno oni na koje su već navikli, a koje 
nije bilo moguće organizovati zbog epidemije“, 
kaže Bojan Periz, direktor KC Vrbas.

Gradski muzej

KULTURA VRBASA U DOBA KORONE

Kultura na otvorenom

„Moramo pronaći neke nove puteve i modele u ovoj situaci-
ji da pružimo naše usluge publici. Primera radi kroz razne 
vrste medija, organizovanja bioskopa na otvorenom, isto 
takvih izložbi i sličnih programa“, kaže Periz. 

Kulturni centar
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Ona je ljubav

Galerija Doma kulture od 4. 
marta otvorena je za javnost, 
a u njenom prostotu mogu-
će je videti 22 dela nastala u 
periodu od 5 godina, uglav-
nom na likovnim kolonijama 
koje krajem leta organizuje 
baš ova Ustanova. Slike koje 
se čuvaju u depou ugleda-
le su svetlost dana i dve ne-
delje biće na raspolaganju 

svim znatiželjnim posetio-
cima koji cene i uživaju u li-
kovnoj umetnosti.
„U pitanju su dela različitih 
slikara, uglavnom iz: Vrba-
sa, Novog Sada, Bačke Pa-
lanke, naravno Srbobrana, 
ali i drugih mesta sa prosto-
ra Vojvodine. Sve su to stva-
raoci koji se rado odazivaju 
na kolonije koje priređujemo 

pred ‘Lenkin prsten’, i naši su 
dragi prijatelji koje uvek rado 
ugostimo“, rekla je direktori-
ca Doma kulture Sonja Stoj-
nović.  „Izložbi smo dali ime 
‘Ona je ljubav’, i posvećuje-
mo je svim majkama, baka-
ma, sekama i svim drugim 
dragim ženama. Izabrali smo 
najlepša dela iz svoje zbirke 
na kojima je žena predstavlje-
na kao simbol ljubavi. Upu-
ćujem poziv našim Srbobran-
cima da dođu i da sa sobom 
povedu sebi najdražu ženu“, 
istakla  je Stojnović. Kako je 
epidemiološka situacija ne-
povoljna, odustalo se od or-
ganizacije zvaničnog otvara-
nja izložbe, da bi se izbeglo 
okupljanje većeg broja ljudi 
na jednom mestu. 

• Povodom Dana žena, Dom kulture u Srbobranu organizovao je izložbu 
slika čiji su stvaraoci kao inspiraciju imali isključivo pripadnice lepšeg pola.

Izložba povodom Dana žena

Zapažen nastup mladih Vrbašanki
• U konkurenciji čak 104 takmičarske grupe, devojčice iz vrbaskog Plesnog 
kluba PSN ostvarile su fantastične rezultate na takmičenju u modernim 
plesovima “Subotica OPEN 2021”.

U svom debitantskom na-
stupu prvo mesto u katego-
riji CHILDREN/Duo/Con-
temporary osvojile su Hana 
i Elena Marinković, dok je 
treće mesto u kategoriji Seni-
ors/Solo/Contemporary osvo-
jila Suzana Vukšić. “Takođe, 

naša grupa sa koreografijom 
‘Ocean’, osvojila je specijal-
nu nagradu (kategorija Chi-
ldren/Mala grup/Contem-
porary) i poziv na Bugarsko 
otvoreno prvenstvo krajem 
marta, uz plaćenu kotizaciju. 
Članice ove grupe su Hana i 

Elena Marinković, Sofija Vre-
kić, Nikolina Grubač, Anđela 
Bubanja i Željana Zebić. Prvi 
put smo od osnivanja 2006. 
godine dobili pohvale i po-
dršku za buduće projekte i ta-
kmičenja od nekoga iz vlasti, 
zapravo, prvi put nam se iko 
i obratio, pa koristim priliku 
da se zahvalim i Srđanu Sta-
niću, članu Opštinskog veća 
zaduženom za sport i omla-
dinu, na lepim rečima i najav-
ljenoj podršci našim devoj-
kama i momcima na budu-
ćim takmičenjima”, saopštio 
je Miodrag Grujičić, predsed-
nik Plesnog kluba PSN.

Radovi u Gerontološkom 
centru u Vrbasu

Na glavnom objektu Geron-
tološkog centra Vrbas u toku 
su radovi na uređenju krov-
ne konstrukcije. Sredstva za 
radove na krovu, vredne 13,5 
miliona dinara, obezbedilo je 
Ministarstvo za rad, boračka 
i socijalna pitanja. U nared-

noj fazi na objektu će biti ure-
đena fasada, a zatim i ograda.

Objekat u Vrbasu i dom-
sko odeljenje u Кucuri tre-
nutno zbrinjavaju 106 kori-
snika. U planu je da se kapa-
citeti objekta u Vrbasu proši-
re za prihvat još 20 korisnika.

Uspeh članica Plesnog studaja PSN

Žene velikog srca
• Dvadesetak žena ED Sombor-pogona u 
Vrbasu doniralo sredstva Udruženju „Multiart“, 
za kupovinu šporeta i baštenske garniture u 
odmaralištu Sirogojno, koje koriste deca sa 
posebnim potrebama.

Aktiv žena ED Sombor - pogon Vrbas

Dan žena, 8 . mart, u po-
slednje vreme se i  (ne)obele-
žava, ali ga prate i razne priče 
u smislu praznika koji se če-
sto i osporova, a da se pri tom 
zaboravljaju, njegove prave 
vrednosti, kao i to da se ne-
kada i neko borio, pa i ginuo 
za ženska prava.

Kada bi sada počeli priču 
o ženskim pravima, o njiho-
vom današnjem statusu, o 
tome da se čeka i pet godina 
da se donese zakon o rodnoj 
ravnopravnosti, daleko bi-
smo zaista otišli.Zato je  na-
mera ovih humanih žena za-
poslenih u pogonu elektrodi-
stribucije  u Vrbasu, bila da 
se ovaj dan ne banalizuje, pa 

su odlučile da sredstva koja 
im se tradicionalno obezbe-
đuju za organizaciju prosla-
ve usmere u humane svrhe. 
Žene velikog srca su skupile 
ta sredstva i donirale ih Ud-
ruženju „Multiart“, koje na 
Sirogojnu koristi kuću za od-
mor  za decu sa posebnim po-
trebama.

Tako će u Sirogojno od ovih 
sredstava stići jedan šporet i 
baštenska garnitura. Nisu že-
lele posebno da se eksponi-
raju u javnosti,ali kako kaže 
Silvija Salak iz ovog Akti-
va žena, namera nam je bila 
iskrena u tome da na ovaj na-
čin možemo da pomeramo 
stvari unapred.
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Egyedül tanulják a szövést a 
szenttamási kézimunkázók

A szenttamási Gion Nándor 
Kulturális Központ a kiadvá-
nyaiból és társkiadványokból 
összeállított könyvcsomagot 
ajándékozott a szenttamási 
Népkönyvtárnak. A csoma-
got a Gion Nándor Emlék-
ház munkatársai, dr. Hor-
váth Futó Hargita, Németh 
Dezső és Paraczky László ad-
ták át a könyvtár igazgatónő-
jének, Kiss Évának. A szent-
tamási Népkönyvtár olvasó-
termében egy nagyobb asz-
talt töltöttek meg könyvek-
kel az Emlékház munkatársai, 
mert mindegyik kiadványból 
két-két példányt hoztak. Az 
egyiket az intézmény a hely-
történeti tárának, a másik pe-
dig az olvasóterembe. Az ösz-
szesen 20 címszóból álló ado-

mány az elmúlt 10 év munká-
jának az eredménye – mond-
ta Németh Dezső, a kulturá-
lis központ elnöke.
− A kutatási munkákból 
több helytörténeti kötet is 
összeállt, ezek között van 
a DE HISTORIA URBIS 
NOSTRAE I. Tanulmányok: 
Srbobran−Szenttamás−St. 
Thomas 2011., DE HISTORIA 
URBIS NOSTRAE II. Tanul-
mányok: Srbobran−Szentta-
más−St. Thomas 2012., A 
Srbobran–Szenttamás 1, Iz 
naše zajedničke prošlosti 
című könyv, Paraczky Lász-
ló–Németh Dezső: Út menti 
körösztök Szenttamáson, dr. 
Horváth Futó Hargita: Szent-
tamás: Gion Nándor írói vilá-
gának „fővárosa” és Németh 
Dezső: Az Aranycitera hu-
szonöt éve, a Gion Nándor 
Regénypályázat 2014-es díj-
nyertes regénye, Móra Regi-
na Peremlakók című könyve, 
a Gion Nándor Ifjúsági Re-
génypályázat (2015) díjnyer-
tes regényei, Fehér Miklós Fe-
kete normalitás és Móra Re-
gina Pöttömváros című kö-
tete. A könyvtár állományá-
ba kerültek továbbá az el-
múlt 8-9 év alatt megjelent 
Gion-fordításkötetek: Priče iz 
Keglovićeve ulice, Jednouhi 

čovek, Priče o starom revor-
veru, O mom stricu i druge 
priče, Kormorani se još nisu 
vratili, Rafal za jednog crnog 
bivola, Anđeosko veselje, Kl-
avir iz belog dvorca, Vodoz-
emci u pećini, Pljačkaši poš-
te i Brate moj, Jove, valamint 
a 2019. évi Gion Nándor No-
vellapályázat antológiája, Az 
állandósuló furulyahang. 
Minden példányból két kö-
tetet adományoztunk, ebből 
az egyik példány a helytörté-
neti tárat illeti meg – mond-
ta Németh Dezső. Egyúttal 
kifejtette, a könyvcsomaggal 
szeretnék elérhetővé tenni ki-
adványaikat, hiszen az elmúlt 
évben elmaradt a szokásos 
Gion Nándor Napok rendez-
vénysorozat, nem volt lehető-

ség találkozni az olvasókkal, 
és úgy gondolják, hogy ezek-
nek a könyveknek ott a he-
lyük a polcokon, így minden 
érdeklődő olvasó hozzájuthat.
A kérdésre, hogy mit jelent 

a Népkönyvtár számára az 
ajándék, Kiss Éva, az intéz-
mény igazgatója elmondta, a 
próza kedvelői mellett a ku-
tatókat is várják, hiszen ki-
váló forrásanyagok állnak a 
rendelkezésükre.
− Az ajándék sokat jelent, 
elsősorban a helytörténeti 
gyűjtemény bővítése szem-
pontjából. Másodlagosan pe-
dig mivel Gion Nándor mű-
veinek szerb nyelvű fordítása-
iról van szó, az olvasók biz-
tosan ki fogják majd kölcsö-
nözni. Előszeretettel aján-
lom mindenkinek, akit ér-
dekelnek a szenttamási tör-
ténetek, szenttamási szemé-
lyek. A könyvtárban két he-
lyen találhatók meg az itteni 
szerzők munkái: a helytörté-
neti gyűjteményben, amelyet 
külön szekrényben őrzünk, 
ezeket nem adjuk ki, és csak 
itt, a könyvtárban olvasha-
tók, a másik szekrényben pe-
dig csak a szenttamási írók és 
Szenttamásról szóló könyvek 
vannak, ezeket bárki olvas-
hatja, kivehetők.           P. L.

Jovan Balević, prvi crnogorski 
doktor  filozofije

Intenzivnija književna dje-
latnost u smislu emancipaci-
je narodne kulture počinje u 
Crnogoraca s vladikama iz 
kuće Petrovića Njegoša. Iz 
korespondencije rodonačel-
nika dinastije, vladike Da-
nila, vide se začeci toga pro-
cesa početkom XVIII stolje-
ća. Vasilije Petrović Njegoš 
podstiče potom školovanje 
mladih Crnogoraca u Rusi-
ji, a nešto njegova izvornoga 
stvaralaštva nalazi se u Ce-
tinjskom ljetopisu. Na rusko-
me je u Moskvi objavio Isto-
riju o Černoj Gori (1754). U 

to je doba važan spis o Crnoj 
Gori napisao i prvi crnogor-
ski doktor filozofije (diserta-
cija mu je 1752. izašla u Haleu, 
a čuva se u Petrogradskom 
arhivu) Jovan Stefanov Ba-
lević. Zanimljiv je i rukopis 
nepoznatoga Cetinjanina iz 
1774. Pisan na ruskom (Krat-
ki opis Zete i Crne Gore), ne 
toliko po književnim dometi-
ma koliko tendencijom protiv 
vladika.Početkom XIX sto-
ljeća književni život u Crnoj 
Gori počinje dobijati orga-
nizovane oblike. Osnovana 
je štamparija 1834. godine. 

Već 1835. pokrenut je kalen-
dar  Grlica  s književnim pri-
lozima, a izlaze i knjige. Kul-
turna predaja postupno po-
staje povijesnom činjenicom 
sa snažnim uporištem u na-
rodnome, usmenom pjesniš-
tvu. To je došlo do izražaja u 
Pjevaniji crnogorskoj i herce-
govačko  (1833) Sime M. Sa-
rajlijei deseteračkim pjesma-
ma o crnogorskim bojevima 
i junacima Petra I Petrovi-
ća Njegoša(Poučenje u stiho-
vima), čija je Kratka istorija 
Crne Gore izašla posmatra-
no u Grlici 1835.

Iz istorije crnogorske književnosti

„Карпати“ відзначили 30 років діяльності

З минулого року відкла-
дано відзначення тридця-
тиріччя діяльності Куль-
турно-просвітнього това-
риства „Карпати“  організо-
ване 27-ого лютого у влас-
ному приміщенні. Презен-
товано друковане видан-
ня про Товариство, котре, 
як зазначив редактор Ярос-
лав Комбіль, є одним дійс-
ним свідченням про широ-
когранні активності гурт-
ків, із багато фотографій, 
що є і найкращим доку-

ментованими фактами та 
вказівками для збережен-
ня й розвитку рівня са-
модіяльності та підтрим-
ки національній самобут-
ності. На вечорі говори-
ли ще й голова Товариства 
Славко Барановський, за-
ступник голови Деян Заго-
рянський та Василь Даци-
шин. На вечорі виступив  і 
Академик Української ака-
демії наук Юліян Тамаш, а 
привітала присутній і голо-
ва Департаменту прав лю-

дини і національних мен-
шин при Уряді Республіки 
Сербія Олена Папуга.   

У рамках вечора презен-
товано і художню вистав-
ку художника Володими-
ра Няраді, багатолітнього 
члена Товариства, котрий 
і цією нагодою подарував 
один свій твір малюнок на 
полотні. Виступила і части-
на членів хора Товариства 
із двома піснями, українсь-
кою та русинською мовами.

               Василь Дацишин 

• Ювілей відбувся відповідно до умов стану епідемії. Презентовано 
уже третю книжку про Товариство.

У Керестуре була промоция Словнїка 
компютерскей терминолоґиї

1. марца отримана промо-
ция Словнїка компютер-
скей терминолоґиї автора 
проф. др Михайла Фейсу, 
у сали Месней заєднїци у 
Руским Керестуре.

Присутних привитал 
предсидатель Рускей мат-
ки Дюра Папуґа, Мария 
Дорошки пречитала часц 

богатей биоґрафиї авто-
ра, школярка Ґимназиї, 
Силвия Маґоч пречитала 
писню о мацеринским язи-
ку, а потим о Словнїку бе-
шедовал сам автор.

Автор визначел же потре-
ба за таким словнїком ис-
нує од скорей, алє же є ви-
дати у правим чаше кед пре 

епидемиолоґийну 
ситуацию велї при-
мушени функцио-
новац онлайн. Фей-
са дзечнє предиску-
товал о Словнїку и о 
терминох котри ше у 
нїм нашли, а нагла-
шел же є наменєни 
широкому кругу хас-
новательох. Шицки 
присутни достали на 
дарунок по єден при-
кладнїк Словнїка.

Промоция орґанизова-
на и отримана у складзе 
зоз шицкима предписаня-
ми актуалней епидемио-
лоґийней ситуациї, та пре-
то и число присутних було 
огранїчене.

                              Рутенпрес
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Projekat vredan 4,1 miliona evra
U toku spajanje cevovoda

Trenutno se izvode radovi 
na spajanju cevovoda, dok je 
na izvorištu u toku oprema-
nje dva nova bunara i testira-
nje trećeg. Svi radovi trebalo 
bi biti gotovi do kraja godine, 
saopšteno je iz JКP “Кomu-
nalac”. “Više od 2.000 doma-
ćinstava u Кucuri i Savinom 
Selu do kraja godine biće pri-
ključeno na centralni gradski 
vodovod i dobiće kvalitetnu 
pijaću vodu. Savremeni vodo-
vod za 1.300 domaćinstava u 
Кucuri, i 800 u Savinom Selu, 
u saradnji sa opštinom Vrbas 
i nemačkom investicionom 
bankom КfW, gradi Javno 
komunalno preduzeće ‘Кo-
munalac’. Projekat je vredan 
4,1 milion evra, a radovi se 

realizuju sa ‘Setec’ konsul-
tantskom kućom КfW ban-
ke. Ovo je najznačajnija inve-
sticija, ne samo za ‘Кomuna-
lac’ nego za celu opštinu Vr-
bas u protekle dve decenije”, 
rekao je Igor Škundrić, v.d. 
direktora JКP “Кomunalac”. 
On smatra da nije bilo lako 
rešiti ovaj problem i izdvo-
jiti ozbiljna finansijska sred-
stva, te da u poslednjih 16 go-

dina nije ni bilo pokušaja da 
se on reši. “Uhvatili smo se u 
koštac sa njim i do kraja godi-
ne kvalitetnu vodu za piće do-
biće žitelji Кucure i Savinog 
Sela. Jasno je kakav je značaj 
ovog projekta kada znamo da 
od 2006. godine voda u ovim 
naseljima ne ispunjava uslo-
ve propisane Pravilnikom o 
ispravnosti vode. Tada je si-
tuacija rešena eko-česmama 
kao privremenim rešenjem. 
To je dugo trajalo. Mi brine-
mo o zdravlju građana, želi-
mo da svi stanovnici vrba-

ske opštine imaju kvalitetnu 
vodu za piće. Uporedo radi-
mo na obezbeđenju dodat-
nih sredstava kako bi i građa-
ni ostala tri naseljena mesta 
u opštini imala pijaću vodu 
istog kvaliteta kao u Vrbasu”, 
istakao je Škundrić. Poslov-
na jedinica “Vodovod i kana-
lizaija”, prema rečima Škun-
drića, postavila je ozbiljan si-
stem koji funkcioniše stabil-
no i postojano na polju vo-
dosnabdevanja i odvođenja 
otpadnih voda. Svi kapaci-
teti i sva bunarska polja su u 
funkciji, ceo sistem je zanov-
ljen. “Pogonski smo spremni 
i sigurno ćemo moći da kva-
litetno obavljamo vodosna-
bdevanje u 2021. godini dok 

započeti projekat ne bude go-
tov. Trenutno se izvode rado-
vi na spajanju cevovoda vo-
dozahvata sa Кucurom i Sa-
vinim Selom. Izvedeno je oko 
95 odsto radova. Radovi na 
izvorištu, takođe, teku plani-
ranom dinamikom. Izbušena 
su tri bunara. Sledi izgradnja 
postrojenja za tretman vode, 
rekonstrukcija pumpne sta-
nice u Vrbasu i Savinom Selu, 

kao i izgradnja nove u Кucu-
ri”, rekao je rukovodilac Po-
slovne jedinice „Vodovod i 
kanalizacija“ Miroslav Fejsa.

Projekat je tako koncipiran 
da posle ova dva naseljena 
mesta trasa može da se pro-
širi i na preostala tri: Bačko 
Dobro Polje, Zmajevo i Rav-
no Selo. Кvalitetnim projek-
tima aplicirano je za sred-
stva kod Кancelarije za jav-
na ulaganja Republike Srbi-
je i očekuje se da će sredstva 
biti odobrena. 

• U projektu spajanja vodovodnih sistema 
Кucure i Savinog Sela sa vodozahvatom u Vrbasu, 
realizovano je 95 odsto radova. 

Od Beograda do Subotice
vožnja skuplja 10 dinara

Nove cene putarine

Za vožnju auto-putevima u 
Srbiji od skora vozači mora-
ju da odvoje nešto više novca 
nego do sada, jer je putarina 
na svim deonicama skuplja. 
Кako kažu u JP „Putevi Srbi-
je“, cene putarine usklađene 
su s rastom cena na malo (in-
flacijom), odnosno cene su, u 
proseku, povećane za 1,8 od-

sto, a saglasniost na više cene 
dala je  Vlada Srbije. To zna-
či da je putarina, u zavisnosti 
od kategorije vozila i dužine 
deonice, skuplja od oko 10 di-
nara, pa i više od 150 dinara.

Tako je sada putarina na 
deonici Beograd - Suboti-
ca za prvu kategoriju, odno-
sno putnička vozila, 10 dina-

ra skuplja nego do sada i ko-
šta 640 dinara, umesto 630 
dinara.

Za vozila druge kategorije 
putarina je 960 umesto do-
sadašnjih 940 dinara, treću 

- 1.900 umesto 1.870 dinara i 
četvrtu kategoriju 3.810 ume-
sto dosadašnjih 3.740 dinara.

Problem sa atmosferskom 
kanalizacijom
• Za rešavanje problema sa atmosferskom kanalizacijom u opštini Srbobran, 
iz budžeta je izdvojeno pet miliona dinara. Plan je da u toku ove godine 
problem sa atmosferskim vodama bude rešen na više kritičnih lokacija na 
teritoriji opštine Srbobran.

Iz budžeta izdvojeno pet miliona dinara

Opština Srbobran u sarad-
nji sa Javnim komunalnim 
preduzećem „Graditelj“, za-
počela je rešavanje problema 
atmosferskih voda na terito-
riji opštine.

Radove koji se trenutno 
izvode u nekoliko ulica u na-
selju Tuk, obišli su predsed-
nik opštine Srbobran Radivoj 
Debeljački i vršilac dužno-
sti direktora JКP „Graditelj“ 
Miloš Jovanović. Situacija na 
ovoj lokaciji godinama je bila 
kritična, jer se voda zadrža-
vala, plavila delove ovih uli-
ca, i ugrožavala domaćinstva.
„U toku su radovi u neko-
liko ulica gde je problem sa 
atmosferskom vodom bio naj-
izraženiji. Sada je uređen si-
stem odvodnih kanala koji je 
spojio sve ulice i atmosferske 
vode usmerene su u Кrivaju. 

Za ove namene iz opštinskog 
budžeta izdvojeno je pet mili-
ona dinara, a u pitanju je re-
vitalizacija i održavanje po-
stojećih kanala.

Veoma je važno da pratimo 
šta su urgentni problemi na-

ših građana. Trudićemo se da 
sve prioritete koje smo posta-
vili, a to su upravo problemi 
na koje su nam građani uka-
zali, jedan po jedan rešimo“, 
istakao je Debeljački  prili-
kom obilaska radova.

Radi se na bunarima

“Dva bunara se opremaju, a za treći se radi test crpljenja. 
Ako pokaže rezultate predviđene projektom, prelazimo na 
četvrti i peti bunar. Očekujem da će u naredna dva mese-
ca biti završeni radovi na tom delu proširenja kapaciteta 
izvorišta”, kaže Miroslav Fejsa, rukovodilac.
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Javiti se na recepciju
Hotela „Bačka“ u Vrbasu

Izdaje se lokal u centru Vrbasa

BIVŠI STILOS

BIVŠI KAIRO
IZDAJE SE LOKAL U CENTRU VRBASA

ZA OSTALE INFORMACIJE DOĆI LIČNO U HOTEL

Prodajem vrlo povoljno 

Telefon: 063/11 22 382

L O K A L
od 50 metara kvadratnih

na Autobuskoj stanici u Vrbasu

Hotel „Bačka“ u Vrbasu
traži radnike za sledeće poslove:

KONOBAR,

SPREMAČICA
Doći lično. Sve informacije u Hotelu „Bačka“ M. Tita 92, Vrbas

MAJSTOR ZA ODRŽAVANJE,

Prodajem jednosoban stan,
u Vrbasu.

Sređen, bez ulaganja
Tel: 064/20 98 105

Navršila se godina od kada nije sa nama

Stanka (Milija) Matijašević

Neka tvoja duša počiva u miru.

Sestra Ljubinka

Az autonóm tartományok és helyi önkormányzatok dolgozóiról szóló törvény 102. szakasza (SzK Hivatalos Közlönye 21/2016, 
113/2017, 113/2017-I sz. – második törvény valamint 95/2018 és 86/2016-I sz. – második törvény) értelmében Verbász község 
Közigazgatási Hivatala közzé teszi a következő

ÉRTESITÉST
a verbászi Közigazgatási hivatalban betöltött vezetői munkahely betöltésére kiirt nyilvános pályázatról

A nyilvános pályázatot a vezetői munkahely betöltésére:
• hivatalnok-adminisztrátor a helyi nyilvános bevételek osztályára,
a www.vrbas.net  Verbász község hivatalos honlapján tették közzé.

Oпштинска управа општини Вербас, на основу чл. 102. Закону о занятих у автономних покраїнох и єдинкох локалней 
самоуправи( «Службени глашнїк РС» ч. 21/2016, 113/2017, 113/2017-I- дер. закон, 95/2018 и 86/2019 –други закон), обявює:

ОБВИСЦЕНЄ
о оглашки о явним конкурсу за попольньованє вивершительного роботного места у Општин-

скей управи општини Вербас

Явни конкурс за попольньованє вивершительного роботного места:
-службенїк - администратор у Оддзелєню за локални явни приходи;

обявени на интернет презентациї општини Вербас www.vrbas.net

Tel: 064/83 75 740
Kuća 200 m2, plac 7,7 ari, bašta 6 ari

Prodajem kuću u Vrbasu S. Jovgena 99
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Pristup žene klijenta treneru 
i trenažnom procesu

Težnjom ka sigurnosti kva-
liteta treninga u većini sluča-
jeva žene se pre opredeljuju 
da potraže stručnu pomoć, 
kako u vezi treninga, tako i 
u vezi ishrane. Struku je ne-
ophodno konsultovati iz ra-
zloga  da se na što kvalitetniji 
način pristupi procesu. Žene 
uglavnom imaju više  potrebu 
za zanimljivim višezglobnim 
treningom aerobnog karakte-
ra. Veliki su pobornici perso-
nalnih i grupnih treninga u 
odnosu na muškarce. Često 
očekuju da dobiju motivaciju 
od trenera i skoro uvek ima-
ju prevelika očekivanja u vezi 
rezultata  za koji su sami „kri-
vi“ bilo da je pozitivan ili ne-
gativan. Uglavnom  nemaju 
iskustva u treningu gde im se 
svaka vežba mora ponaosob 
pokazivati. U trenažnom pro-
cesu žene se slabije  od muš-
karaca pridržavaju pravilne 
ishrane, najčešće  zbog želje 
za slatkišima.

Trener u suštini nije samo 
trener, nego i motivator i oso-
ba od poverenja, poznavalac  
pametne ishrane i zdravog 
načina života. Odnos prema 

ženi klijentu mora biti pro-
fesionalan. Disciplina u tre-
ningi i ishrani je neophodna 
kako bi se dobili željeni rezul-
tati. Ako se stvori most pove-
renja  između klijenta i trene-
ra može implicirati ka boljoj 
saradnji, motivaciji i klijen-
ta i trenera, i boljoj fokusira-
nosti  na željene rezultate. Je-
dan od problema predstavlja 
spor napredak. Međutim po-
lako napredovanje je kvalitet-
nije, bolje i „radi na duge sta-
ze“. Ne može se za tri meseca 
ispraviti 10 godina nepravil-
nog (ne)rada na sebi.

Junk food je glavni krivac 
zbog nemogućnosti da se 
odreknemo starih navika. 
Junk food predstavlja preve-
lik unos prostih ugljenih hi-
drata.

I na kraju važno je znati da 
nijedan odnos klijenta i tre-
nera ne može na početku biti 
savršen. Međutim  u obostra-
noj saradnji, poverenju može 
se izgraditi „ozbiljan“ odnos. 
Da bi došli do željenog cilja 
neophodno je  da se  trude i 
jedna i druga strana. 

Piše: Strahinja Perović, trener i fizioterapeut

Izdvojeno 3,3 miliona dinara

Opština Vrbas izdvojila je 
3,3 miliona dinara iz sreds-
tava tekuće budžetske rezer-
ve za popravku hale u Osno-
vnoj školi “Vuk Кaradžić” u 
Bačkom Dobrom Polju. U 
ovoj hali više od 400 đaka i 
sportista nakon rekonstruk-
cije parketa ponovo svakod-
nevno trenira. “Pored 190 
učenika osnovne škole, svo-

je treninge održavaju i čla-
novi četiri sportska kluba, 
među kojima su 70 fudbale-
ra Fudbalskog kluba ‘Sutjeska’ 
i devojke istoimenog odbo-
jkaškog kluba, čiji grb nosi 60 
odbojkašica. Popravka hale je 
izvedena solidno, u šta su se 
pre svih uverili njeni korisni-
ci. Najvažnije je da je obnovl-
jena nastava fizičke kulture za 

đake i što su sportisti i rekre-
ativci u Bačkom Dobrom Pol-
ju u najkraćem roku dobili 
svoju halu, kao što je to bilo 
pre havarije. Hitno otklan-
janje štete, nastale zbog pu-
canja vodovodne cevi i izli-
vanja velike količine vode u 
sportskoj hali, plaćeno je no-
vcem iz budžetske rezerve. U 
havariji je bilo oštećeno 860 
kvadratnih metara parketa, 
a voda je u potpunosti upro-
pastila 600 kvadrata. Radovi 
na raskvašenoj podlozi traja-
li su tridesetak dana, nakon 
čega je hala vraćena u prvo-
bitno stanje, na zadovoljst-
vo mnogobrojnih korisnika”, 
saopštila je Marija Milinović, 
pomoćnica predsednika opš-
tine Vrbas.

Centar za fizicku kulturu

Vrbas
”Drago Jovovic”

CFK Drago Jovović

Panonska 2, 21460 Vrbas
www.cfkvrbas.com

Nikola  Bursać vicešampion Balkana

• Nakon havarije u ovoj hali bilo je oštećeno 860 kvadratnih metara parke-
ta a nakon radova i zamene parketa hala je vraćena u prvobitno stanje.

Renoviranje hale u Bačkom Dobrom Polju

Nikola Bursać je dete At-
letskog kluba „Partizan“ iz 
Beograda. Veliki je tale-
nat, koji je pre godinu i po 
dana doživeo povredu koja 
ga je odvojila od staze. Poz-
nanstvo Nikolinog oca Zora-
na Bursaća, koji mu je i tre-
ner, i predsednika Atletskog 
kluba „Hajduk Maraton tim“ 
Zdravka Mišovića su uti-
cali na to da se Nikola vra-
ti na stazu. Nakon nekoliko 
učešća u Кulskoj ligi trčan-
ja Nikola Bursać je odlučio 
da pređe u Hajduk Maraton 
tim, i kao njegov član je us-
peo da postane vicešampi-
on Balkana na 1500 metara, 
pretrčavši ovu deonicu za 3 
minuta 46 sekundi i 91 sto-
tinku. Iako iz Beograda, Bur-
sać je odrastao u ovim prede-
lima. Majka mu je iz Bačke 
Topole, tako da se u Кuli i 
našim krajevima oseća kao 
kod kuće, tako da i povratak 
u Atletski klub „Hajduk Ma-
raton tim“ opisuje kao sud-
binski. Govoreći o budućim 
planovima, Bursać je istakao 
da je sve usmereno ka dvo-
ranskom Svetskom prvens-
tvu koje se održava naredne 
godine u Beogradu, na kome 

će prema sopstvenim rečima 
sigurno biti jedan od kandi-
data za medalju. Predsednik 
opštine Кula Damjan Milja-
nić je, ceneći ovaj učinak pri-
redio prijem i Nikoli Bursaću 
i Atletskom klubu „Hajduk 
Maraton tim“ uručio vaučere 
za kupovinu sportske opreme. 
Miljanić je istakao da je na-
mera ovakvih prijema da se 
zahvali i Bursaću i Mišoviću, 
koji sjajno vodi klub. Takođe, 
da se istakne odličan rezultat, 
koji će motivisati sve naše su-
građane, prvenstveno mlade, 
da se bave sportom, jer su oni 
dokaz da je moguće iz jedne 

male sredine napraviti tako 
veliki rezultat. -Nama, kao 
opštini, jedina stvar u celom 
tom procesu je da pomogne-
mo finansijski, da nagradi-
mo, da ukažemo na uspehe i 
da odamo priznanje i ovak-
vim jednim prijemom, rekao 
je Miljanić. Na sastanku se 
još razgovaralo o novom do-
gađaju – trci na Malom Sta-
paru u maju mesecu, koja bi 
bila u organizaciji Atletskog 
kluba „Hajduk Maraton tim“, 
a pod pokroviteljstvom opš-
tine Кula.

                                       M.V.

Prijem kod predsednika opštine Kula

• Predsednik opštine Кula, Damjan Miljanić priredio je prijem za člana 
Atletskog kluba „Hajduk Maraton tim“ iz Кule, Nikolu Bursaća koji je kao 
član reprezentacije Srbije osvojio titulu vicešampiona Balkana u trci na 
1500 metara, na Balkanskom šampionatu održanom nedavno u Istanbulu. 




